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“Crisis treft de derde wereld hard”

“Internationalisering 
is niet verkeerd”

Stieneke van der Graaf (24), masterstudente Internationaal en Europees recht, staat op de vijfde plek voor de ChristenUnie. Op 
het moment zit ze voor haar partij in de Provinciale Staten. Ze hoopt een stukje Groningse nuchterheid toe te kunnen voegen 
aan het Europees Parlement. 

door Bob de Greef 

Wat denk je in het Europees Parlement 
te kunnen betekenen?
In Europa zal de ChristenUnie zich in gaan 
zetten voor de klimaatproblematiek, door 
Europa te bewegen tot duurzame oplossin-
gen voor het energievraagstuk. De kosten 
van de kredietcrisis moeten niet neerslaan 
op de Derde Wereld. De crisis treft juist die 
landen hard. Vanuit Europa willen wij de 
samenwerking met hen voortzetten. Dat 
betekent ook meer kansen voor boeren uit 
die landen om hun producten op de Euro-
pese markt af te zetten. De ChristenUnie 
wil de importheffingen en exportsubsidies 
voor landbouwproducten afbouwen.
Ook streeft de ChristenUnie naar een 
betere verdeling van de Europese Struc-
tuurfondsen die de achtergestelde regio’s 
moet stimuleren. Nu is het zo dat vijf grote 
lidstaten de helft van dit budget opmaken, 
terwijl deze fondsen juist bedoeld zijn om 
de armere lidstaten en regio’s vooruit te 
helpen. Roemenië, Hongarije, Bulgarije en 
de Baltische staten krijgen samen amper 
tien procent uit die fondsen.
Waarom wil een nuchtere Groninger 
studente, vertegenwoordiger worden in 
het Europees Parlement?
Het belang van Europa als bestuurslaag 
wordt steeds groter. De invloed van de 
besluiten reikt ver in onze samenleving. 
Met mijn achtergrond als student Inter-
nationaal & Europees recht heb ik al lang 
affiniteit met de gang van zaken in Europa. 
Daarnaast merk ik als Provinciaal Statenlid 
veel van de Europese wetgeving en hoe dat 
in de dagelijkse praktijk zijn uitwerking 
heeft.Verder denk ik dat ik met mijn sterke 
rechtvaardigheidsgevoel een goede belan-
genafweging kan maken in Europa. Dit 
om namens de Nederlandse bevolking de 
grote verantwoordelijkheid over mensen, 
natuurlijke bronnen en de schepping als 
geheel in goede banen te leiden.
Het Groningse motto ‘nait soez’n moar 
doun’ lijkt in Europa ver te zoeken.
Dat zou je af en toe wel kunnen conclude-
ren. Ik hoop dan ook een stukje Groninger 
nuchterheid te kunnen toevoegen aan het 
Europees Parlement. Dit blijkt bijvoorbeeld 
uit het plan van de ChristenUnie om de 
verhuizing van Brussel naar Straatsburg, 

die Europa 200 miljoen euro per 
jaar kost, af te schaffen. Juist in 
deze tijd van crisis moet je dit 
op soort kosten besparen. 
Daarnaast is het makkelijk om 
je te laten leiden door de vele 
lobbyisten in Europa. Zij bren-
gen echter waardevolle kennis 
uit de praktijk mee en als par-
lementslid zal ik op basis van 
deze kennis, mijn ideologie en 
een goede belangenafweging 
keuzes maken. De Groninger 
nuchterheid vertaalt zich in je 
niet blindstaren op je eigen pad, 
maar openstaan voor andere 
geluiden en daar een goede 
afweging in te maken.
Waar moet Europa over gaan?
Met name over grensoverschrij-
dende problematiek. Energie 
is één van de speerpunten 
van de ChristenUnie. Dit is bij 
uitstek een beleidsterrein waar we als 
Europa veel meer kunnen bereiken dan 
Nederland alleen. In Europa kunnen we 
mensen, denkkracht en geld bundelen om 
met werkbare duurzame oplossingen te 
komen. Daarbij denk ik bijvoorbeeld aan 
zonne- en windenergie.
Europa moet veel meer het Europa van 
de regio’s worden, willen we de kwaliteit 
van wet- en regelgeving verbeteren en de 
‘kloof’ tussen burgers en Europa verklei-
nen. Dit kan door decentrale overheden 
(provincies en gemeenten) meer te be-
trekken bij het besluitvormingsproces. 
Als de insteek in de Europese raad en het 
Europees Parlement van de verschillende 
lidstaten meer steunt op kennis en erva-
ringen uit de regio’s, wordt Europa meer 
van de inwoners zelf. 
Internationalisering is een toverwoord. 
Zo gaat bijvoorbeeld ook onze univer-
siteit mee in de internationale concur-
rentiestrijd met een BaMa-stelstel, meer 
Engels en internationale ranglijsten. Is 
internationalisering wel zo goed?
Internationalisering is helemaal niet 
verkeerd. De universiteit kan trots zijn 
op zichzelf. We mogen onze kennis best 
etaleren en uitwisselen en we houden 
veel nuttige contacten over aan de moge-
lijkheden die internationalisering biedt. 

Kennis gaat over de grenzen heen. Aan de 
andere kant is het ook belangrijk dat de 
universiteit niet het contact verliest met 
de samenleving waarin ze geworteld is. Het 
ene hoeft het andere niet uit te sluiten. 
De inrichting van het onderwijssysteem 
en besluiten over internationalisering van 
het hoger onderwijs moet echter wel aan 
Nederland zelf worden overgelaten.
De ChristenUnie heeft een lijstverbinding 
met de SGP. Wat vind je hiervan, gezien 
het vrouwenstandpunt van de SGP?
De samenwerking met de SGP bevalt heel 
goed. We hebben veel gemeenschappelijke 
standpunten waar het om Europa gaat en 
qua ideologie verschillen we niet heel veel. 
Wat betreft het vrouwenstandpunt hebben 
we goede afspraken gemaakt met de SGP. 
Zij zetten geen vrouwen op hun lijst en 
accepteren dat wij dat wel doen. 
Wat vind je ervan als mensen als toppunt 
van Europese bemoeizucht de Europese 
richtlijn over de kromming van de banaan 
aanhalen?
Het is een wonderlijk voorbeeld van Eu-
ropese regelgeving. Voor je gevoel gaat 
dit wel heel ver, al waren er destijds 
wel verklaringen voor te vinden. In veel 
lidstaten bestonden hierover al verschil-
lende normen. Besloten is om dit beleid 
te harmoniseren. �


